

Title (en)

Process for grinding and drying wet minerals, and equipment for carrying out this process.

Title (de)

Verfahren zum Trocknen und Mahlen von feuchten Mineralien und Anlage zur Durchführung dieses Verfahrens.

Title (fr)

Procédé de séchage et de broyage de matières minérales humides et installation pour la mise en oeuvre de ce procédé.

Publication

EP 0366516 A1 19900502 (FR)

Application

EP 89402783 A 19891010

Priority

FR 8813814 A 19881021

Abstract (en)

The present invention relates to the drying and the grinding of wet materials, for example of one or more raw materials for the manufacture of a cement clinker and, more particularly, the processes and equipment using, for these operations, a rotary tubular ball mill divided into several chambers and equipped with an inlet at each of its ends and peripheral discharge orifices located between the coarse-grinding and fine-grinding chambers. With a view to reducing the specific consumption and to increasing, for a given dimensioning of the tubular mill, the capacity of the equipment of the type described hereinabove, the dried and partially ground product emerging from the coarse-grinding chamber (20) is subjected to grinding by crushing in a forced-feed roll mill (12) and at least a fraction of the product emerging from the said roll mill is introduced into the fine-grinding chamber (22) of the tubular mill (10), the product emerging from this latter chamber being conveyed into a classifier (14). <IMAGE>

Abstract (fr)

La présente invention concerne le séchage et le broyage de matières humides, par exemple d'une ou plusieurs matières premières pour la fabrication d'un clinker de ciment, et plus particulièrement les procédés et installations utilisant pour ces opérations un broyeur tubulaire rotatif à boulets divisé en plusieurs chambres et muni d'une entrée à chacune de ses extrémités et d'orifices de sortie périphériques situés entre les chambres de prébroyage et de broyage fin. En vue de diminuer la consommation spécifique et d'augmenter, pour un dimensionnement donné du broyeur tubulaire, la capacité des installations du type décrit ci-dessus, le produit séché et partiellement broyé sortant de la chambre de prébroyage (20) est soumis à un broyage par écrasement dans un broyeur à cylindres à alimentation forcée (12) et au moins une fraction du produit sortant dudit broyeur à cylindres est introduit dans la chambre de broyage fin (22) du broyeur tubulaire (10), le produit sortant de cette dernière chambre était envoyé dans un classificateur (14).

IPC 1-7

B02C 21/00

IPC 8 full level

B02C 21/00 (2006.01); **B02C 23/32** (2006.01)

CPC (source: EP)

B02C 21/005 (2013.01); **B02C 23/32** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] CH 413562 A 19660515 - POLYSIUS GMBH [DE]
- [A] DE 3518543 A1 19861127 - KLOECKNER HUMBOLDT DEUTZ AG [DE]

Cited by

EP0715893A1; MD4131C1; CN103263963A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES GB GR IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0366516 A1 19900502; FR 2638105 A1 19900427

DOCDB simple family (application)

EP 89402783 A 19891010; FR 8813814 A 19881021